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Protokoll 
Tid: 29.04.2024. klokken 12.00 – 16.00.  

Sted: Frognerseteren friluftssenter, Holmenkollveien 196 

Stemmeberettigede til stede: 18 

Instans Navn Rolle 

Nannestad, Gjerdrum, Nittedal, Lørenskog 

og Rælingen 
Rune Winum 

Leder 

Oslo og Omland Friluftsråd Hans-Petter Aas Nestleder 

Oslo kommune Marit Kristine Vea Medlem 

Nordre Follo og Enebakk Cecilie Dahl-Jørgensen Pind Medlem 

Asker og Bærum Lene Conradi Medlem 

Ringerike, Lier og Hole Syver Leivestad Medlem 

Jevnaker og Lunner Morten Lafton Medlem 

Naturvernforbundet i Oslo og Akershus Rita Gundersen Medlem 

Skiforeningen Håvard Abrahamsen Medlem 

Den Norske Turistforening Oslo og Omegn Henning Hoff Wikborg Medlem 

Norges Jeger- og Fiskeforbund Inger Elisabeth Tveide Medlem 

Oslo Idrettskrets Magne Brekke  Medlem 

Viken Idrettskrets Ingunn Hensel Medlem 

Norges Skogeierforbund Helge Lindstad Medlem 

Norskog Carl Gustav Rye-Florentz Varamedlem 

Norges Bondelag Anja Marie Jahr Medlem 

Representant for velforeningene Tore Faller Medlem 

Interessegruppe for hytteeiere i Marka Torgny Hasås Medlem 

 

Forfall:  Marit Kristine Vea (Oslo kommune) etter sak 3. 

Forfall med vara:  Benthe E. Løvenskiold (Norskog) 

Faste observatører: Klima- og miljødepartementet: Øyvind Dannevig 

Statsforvalteren i Oslo og Viken: Ellen Lien 

 

M A R K A R Å D E T  

 

  Vår referanse 

2023/21512 

Markasekretariat 

Anine Eitrem Landmark 

Vår dato 

07.06.2024 
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Øvrige observatører: Håkon Eide Gundersen (Naturvernforbundet i Oslo og Akershus) 

   Ingunn Iversen (Oslo og Omland Friluftsråd) 

   Ingerid Helseth (Interessegruppe for hytteeiere i Marka) 

Kristian Tveiten (Statsforvalteren i Oslo og Viken) 

   Christian Hillman (Statsforvalteren i Oslo og Viken) 

   Dag Evert Borud (Statsforvalteren i Oslo og Viken) 

   Gro Koppen (Oslo kommune) 

 

Referent:   Anine Eitrem Landmark 

 

Møteleder:   Ellen Lien (Statsforvalteren i Oslo og Viken) frem til valg av leder.  

 

Sak 1/11 Velkommen 

Ellen Lien, seksjonssjef for Naturforvaltning - skog og fjell ved Statsforvalteren i Oslo og Viken, 

ønsket velkommen til første møte med nytt Markaråd. 

 

Sak 2/11 Godkjenning av møteinnkalling 

Møteinnkallingen ble tatt opp til godkjenning. 

Innlegg/kommentarer: 

Ingen 

Vedtak: 

Møteinnkallingen godkjennes. 

Vedlegg: 

Vedlegg 1: Møteinnkalling – Markarådet 29.04.2024 

 

Sak 3/11 Presentasjonsrunde 

Kort presentasjon av nylig oppnevnte medlemmer/varamedlemmer.  

 

Sak 4/11 Valg av leder, nestleder og arbeidsutvalg 

Sekretær leste opp retningslinjer for valg av leder og nestleder. Fristen for å sende inn forslag til 

leder og nestleder var 15. april. Norskog og Norges Skogeierforbund har foreslått Rune Winum 

som ny leder av Markarådet. Oslo og Omland Friluftsråd har foreslått Hans-Petter Aas som 

nestleder. Siden det ikke har kommet inn forslag fra øvrige medlemmer, regnes både leder og 

nestleder som valgt uten avstemning. Dette følger av retningslinjer for valg av leder og nestleder, 

jf. punkt 6 og 9.  
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Markarådet har den siste perioden (2020-2023) hatt et arbeidsutvalg bestående av leder, 

nestleder og tre medlemmer. Utvalget møtes i forkant av møtene i rådet og tar stilling til hvilke 

saker som skal forberedes for Markarådet, jf. Rutiner for Markarådet.  

 

I forrige perioden 2020-2023 bestod Arbeidsutvalget av: 

- Gunn Cecilie Ringdal, tidligere ordfører i Lier kommune (møteleder) 

- Hans-Petter Aas, styreleder i Oslo og Omland Friluftsråd (nestleder) 

- Hanne Opdan, tidligere ordfører i Nordre Follo kommune 

- Helge Lindstad, Norges Skogeierforbund 

- Håvard Abrahamsen, generalsekretær i Skiforeningen (overtok for tidligere 

generalsekretær Erik Eide i 2022) 

 

Det ble i forkant av møte informert om at medlemmer som ønsker å sitte i Arbeidsutvalget i 

perioden 2024-2027 skulle melde seg i møte.   

 

Sammensetningen i utvalget, antall medlemmer og ordførerfunksjonen i rådet ble diskutert. 

Flere påpekte at det er viktig at utvalget representerer bredden av ulike interesser i Markarådet. 

Det ble foreslått at en av de mindre organisasjoner eller Naturvernforbundet sitter i utvalget. Rita 

Gundersen (Naturvernforbundet) takket ja. Håvard Abrahamsen (Skiforeningen) og Helge 

Lindstad (Norges Skogeierforbund) ønsker å fortsette. 

 

Vedtak: 

Rune Winum velges som ny leder for Markarådet 2024-2027. 

Hans-Petter Aas fortsetter som nestleder.  

Arbeidsutvalget oppnevnes med følgende medlemmer:  

- Rune Winum, ordfører i Nittedal (møteleder) 

- Hans-Petter Aas, Oslo og Omland Friluftsråd (nestleder) 

- Rita Gundersen, Naturvernforbundet i Oslo og Akershus 

- Helge Lindstad, Norges Skogeierforbund 

- Håvard Abrahamsen, Skiforeningen  

 

Innlegg/kommentarer: 

Torgny Hasås 

Rune Winum 

Henning Hoff Wikborg 

Hans-Petter Aas  

Helge Lindstad 

Morten Lafton 

Lene Conradi 

Syver Leivestad 

Håvard Abrahamsen 

Rita Gundersen 
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Vedlegg: 

Vedlegg 2: Retningslinjer for valg av leder og nestleder 

Vedlegg 3: Rutiner for Markarådet 

 

Sak 5/11 Om Markaloven 

Klima- og miljødepartementet ved Øyvind Dannevig holdt presentasjon om Markaloven og 

arbeidet med lovendringer. Det er forventet at forslag til endringer i Markaloven legges ut på 

høring sommeren 2024. Høringsperioden blir 3 måneder. Hvis forslaget legges ut 1. juli vil 

departementet ta hensyn til sommerferien ved fastsetting av høringsfrist.  

 

Innlegg/kommentarer: 

Torgny Hasås 

Lene Conradi 

Rune Winum 

 

Vedlegg: 

Vedlegg 4: Presentasjon om Markaloven  

 

Sak 6/11 Erfaringer med Markarådet 

Nestleder Hans-Petter Aas delte sine erfaringer med Markarådet.  

Innlegg/kommentarer: 

Henning Hoff Wikborg 

 

Sak 7/11 Statsforvalterens rolle og presentasjon av aktuelle saker 

Seksjonssjef Ellen Lien orienterte om Statsforvalteres oppgaver og ansvarsområder. Anine Eitrem 

Landmark og Kristian Tveiten presenterte aktuelle saker på vegne av Klima- og planseksjonen: 

- Gyrihaugen i Ringerike 

- Roseslottet i Oslo 

- Etablering av skytebane på Lahaug i Lillestrøm 

 

Øyvind Dannevig ved Klima- og miljødepartementet orienterte om landbruksveier i Marka og 

reguleringsplikt.  

 

Innlegg/kommentarer: 

Henning Hoff Wikborg 

Torgny Hasås 

Hans-Petter Aas 

Tore Faller 

Rita Gundersen 
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Inger Elisabeth Tveide 

Rune Winum 

 

Vedlegg: 

Vedlegg 5: Presentasjon om Statsforvalterens rolle og aktuelle saker  

 

Sak 8/11 Orientering om Østmarka nasjonalpark og 

friluftslivsområde 

Statsforvalteren i Oslo og Viken ved Christian Hillman og Dag Evert Borud orienterte om 

verneprosessen, verneforvaltningen og det videre arbeidet med besøksstrategi og 

forvaltningsplan.  

 

Innlegg/kommentarer: 

Torgny Hasås 

Henning Hoff Wikborg 

Hans-Petter Aas 

 

Vedlegg: 

Vedlegg 6: Presentasjon om Østmarka nasjonalpark og friluftslivsområde 

 

Sak 9/11 Økonomi (møtegodtgjørelse, reiseregninger mv.) 

Sekretær orienterte om at det kun gis møtegodtgjørelse for medlemmer og varamedlemmer som 

deltar i Markarådet gjennom et ulønnet verv. Unntatt fra dette er leder og nestleder av 

Markarådet. Det gis godtgjørelse for antall timer tilsvarende møtets lengde og forberedelse 

(vurderes ut ifra saksmengde). 

  

For møte 29.04.2024 kan de som har krav på møtegodtgjørelse kreve godtgjøring for 4 timer 

(faktisk medgått tid). Det gis ikke godtgjøring for forberedelser denne gangen.  

 

Det kan utbetales reisegodtgjørelse for møte i Markarådet uavhengig av om deltagelsen er 

gjennom et ulønnet verv eller en lønnet stilling. 

 

Alle som har krav på møtegodtgjørelse, må melde fra til økonomiansvarlig Turid Stray Sørensen 

Sørensen på e-post turid.stray.sorensen@statsforvalteren.no 

 

Retningslinjer for å kreve møtegodtgjørelse og utbetaling av reiseregninger sendes ut til 

medlemmene i etterkant av møte sammen med protokoll. 

 

Innlegg/kommentarer: 

Ingen 

 

mailto:turid.stray.sorensen@statsforvalteren.no
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Vedlegg: 

Vedlegg 7: Retningslinjer og hvordan gjøre krav på godtgjørelser 2024 

Sak 10/11 Eventuelt 

Det ble stilt spørsmål til status i konflikten om oppkjøring av skiløyper på Ringkollen. 

Skiforeningen bekreftet at konflikten skyldes at grunneier ikke tillater motorferdsel over sin 

eiendom. Det ble samtidig påpekt at det er kommunen som er part i saken, og ikke 

Skiforeningen.  

 

Sekretær Anine Eitrem Landmark går ut i svangerskapspermisjon i starten av juni. Medlemmene 

vil få informasjon om hvem som overtar som ny sekretær.  

 

Årsrapport for Markarådet (2020 – 2023) vil ferdigstilles og oversendes til medlemmene i 

etterkant av møte.   

 

Innlegg/kommentarer: 

Torgny Hasås 

Håvard Abrahamsen 

 

Sak 11/11 Neste møte 

Arbeidsutvalget vil i løpet av mai bli enig om dato for neste møte i Arbeidsutvalget og 

Markarådet. Innkalling til neste møte med Markarådet sendes på e-post til medlemmer og 

varamedlemmer.   

Innspill til aktuelle saker for neste møte må sendes til sekretær på e-post 

markasekretariat@statsforvalteren.no i god tid før neste møte i Arbeidsutvalget.  

 

Innlegg/kommentarer: 

Ingen. 

 

Vedlegg:  

Vedlegg 1: Møteinnkalling – Markarådet 29.04.2024 

Vedlegg 2: Retningslinjer for valg av leder og nestleder 

Vedlegg 3: Rutiner for Markarådet 

Vedlegg 4: Presentasjon om Markaloven  

Vedlegg 5: Presentasjon om Statsforvalterens rolle og aktuelle saker 

Vedlegg 6: Presentasjon om Østmarka nasjonalpark og friluftslivsområde 

Vedlegg 7: Retningslinjer for godtgjørelse av medlemmene i Markarådet 
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